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Møde den: 2. december 2013 

1443-340 Arts Videolink 

UVA/EKA båndmøde 

 

Til stede: Mariann Holmslykke (MAR), Mette Dremstrup (MD), Sarah B. 

MacIntyre (SBM), Sissel Johansen (SRJ), Solveig Sannem (SOS), Søren Anker 

Andersen (SAA), Helle S. Steffensen (HSS) 

 

Fraværende: Theresa Albøge Laursen (TAL) 

REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelser? 

 

2. Opfølgningspunkter 

- Opfølgning fra sidste møde 

- Opfølgning på indsamling af datoer for mulige servicevinder, AU IT 

- Opfølgning på Stadsønsker fra STADS samarbejdet til Fremdriftsreformen. 

Bemærk: Hvis høringsrunden fredag giver 100% afklaring, bliver dette punkt 

måske overflødigt.  

 

 

3. Drøftelsespunkter 

Følgende to punkters diskuteres: 

- Skal der være kompetencebeskrivelse for tilvalg ved udstedelse af et eksa-

mensbevis? Hvordan tolker man det på de respektive hovedområder? (MAR 

medbringer eksempler.) 

- Hvilke udfordringer ser de enkelte hovedområder i forhold til de deadlines 

FT/IC opererer med i forhold til udvekslingsstuderendes tilmelding til kurser 

og hovedområdernes egne tilmeldingsfrister?  

 

- Bånd og kompetencer (kursuskatalog for medarbejdere) indmeldt af Hanne 

Toksvig. Der er vedlagt 3 bilag og der ønskes input på følgende: 
- Have input til om der er emner vi helt overser og hvilke (måske noget mere 

med kommunikative færdigheder m.v.) 
- Have input til, hvordan vi kommer videre med egne kurser/om der er nogen 

der skal sættes i gang (med Carsten Sestoft som tovholder arbejdes der pt. 
med et specialiseringsforløb om studieordninger som pilot – tanken er at det 
for erfarne medarbejdere også kan være en del af egen kompetenceudvikling 
af udvikle kurser for andre/sammen med andre erfarne medarbejdere. Desu-
den arbejder gruppen på introforløbet hvor et koncept også ventes færdigt in-
den jul). 
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- Have deltager fra UVAEKA/SNUK bånd til den landsdækkende gruppe som 
omtales i 5.1. Gruppen udspringer af vejledningsgruppen og vil derfor – også 
–givetvis have fokus på kommunikative færdigheder m.v. 

 

 

 2. behandling af Emnemanchet "AU Forskning & Talent ophører med at ind-

skrive Ph.d.-studerende i STAD" Ejvin Sachse har sendt båndet et brev, som 

skal behandles. Se bilag. v/Ejvin Sachse 

 

 

Orientering fra 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

- Dialogforum 

Materialer fra møde d. 28. november. Punkter på dagsorden er Planlægnings-

strategi og Fremdriftsreform. Bilag er fremsendt.  

- SNUK-båndet 

SNUK referat fra 20112013 

- VEST-båndet 

- UJS 

- Driftsenheden 

Emnemanchet "Genudstendelse af eksamenbeviser" v./ Christin Jensen (til ori-

entering). 

- - Andre?  

 

 

4. Siden sidst i afdelingerne 

 

Pipeline 

 

- Brianstorm på prioriteringsmodel fælles på båndmøde 

 

- Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, version 13.1' 

v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu.  

 

- Emnemanchet 'Fjernundervisning' v/Pernille Lemming. Dato for behandling er 

ikke fastsat endnu. 

 

Emnemanchetter som endnu ikke er beskrevet (pipeline til pipeline) 

- Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, version 

13.1' v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu. 

 

- Emnemanchet: 'Brug af kaldenavn og visning af prøveform på Selvbetjenin-

gen’ skal omskrives så problem skitses og der ikke forslås en løsning v/MAR. 
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5. Forslag til dagsorden for næste møde 

 

 

6. Eventuelt 

 

 

 

Referat 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

SBM vil gerne have tid til at følge op på fredagens møde om STADS krav til Frem-

driftsreformen. Dette bliver taget under punkt 2, hvor det allerede er indsat.  

 

2. opfølgningspunkter 

Sidste møde: Ingen kommentarer. 

 

Opfølgning på mulige servicevinduer fra AU IT. Det blev aftalt ,at de der endnu ikke 

har meldt tilbage sender HSS svar hurtigst muligt. HSS giver Peter Blankholm besked 

om, at vi vender tilbage først i næste uge med indsamlingen af datoer. 

 

Opfølgning på STADS krav til Fremdriftsreformen 

SBM lavede en opsummering af fredagens møde vedr. krav:  Orla fremlagde proces-

sen for, hvordan STADS samarbejdet har været. Målsætningen bag kravene er, at det 

skal være enkelt og realistisk at gennemføre. Arbejdsgruppen har taget nogle princip-

beslutninger, som danner grundlag for arbejdet. 

Kravene tager udgangspunkt i, at fremdriftsreformens krav om tilmelding til 30 ECTS 

pr. semester gælder for ordinære bachelor- og kandidatuddannelser.  

Der er formentlig funktioner allerede i STADS som kan anvendes til at imødekomme 

dele af Fremdriftsreformen. I januar skal der afholdes workshops for at undersøge 

mulighederne i allerede eksisterende funktionalitet. Studiesystemer er i gang med at 

undersøge, hvordan vi kan bruge stamhold til at holde styr på årgangene på en ud-

dannelse. 

Der var enighed fra AU om, at krav til udvikling af STADS i forbindelse med reformen 

ikke kan løse med indfrielse af disse krav. Det må betragtes som første runde. 

 

På UVA/EKA mødet kom følgende frem: 

 Tilmelding til valgfag. AU arbejder ikke, som de gør på andre universiteter. Vi 

skal huske at tage højde for det indre uddannelsesmarked og få afklaret, 

hvordan vi vil og kan håndtere den indre AU-mobilitet fremadrettet. 

 UVA/EKA båndet ønsker inddragelse i, hvordan prioriteringen af STADS-

krav/ønsker sker – også i forhold til fremdriftsreformgruppen.  
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Båndets prioritering af krav 

Til første omgang af STADS-systemunderstøttelsen af fremdriftsreformen ønsker vi 

følgende tre udviklingsønsker dækket - i prioriteret rækkefølge: 

 

1.  Administrativ mulighed for nemt og sikkert at kunne identificere studerende, 

der ikke er tilmeldt 30 ECTS på et givent semester. Der skal tælles på EKA-

tilmelding uden forudgående tilmeldinger på denne EKA, indberegnes forhånds-

godkendte meritter til semestret, forud-beståede EKA'er og der skal selvfølgelig 

fratrækkes dispensationer. Forskellen til Orlas fremlægning er, at alt for os at se 

skal køre på EKA, både tilmeldinger, resultater, dispensationer og forhåndsgod-

kendelser skal køres på EKA. Det er det, vi har i vores studieordninger, og vi kan 

ikke bruge "det personlige minimum" hvis den kører på UVA-tilmeldinger. Vi 

støtter i øvrigt Thomas Rathckes forslag om at anvende bekendtgørelse og ind-

skrivningsmåde frem for rammer. 

 

2. Det skal være muligt at afmelde sig et undervisningshold via selvbetjeningen. Det 

vil give os mulighed for at indhente den nødvendige viden om studerende, der på 

forhånd ved, de ikke vil følge undervisningen (fx fordi de er bagud og er nødt til 

at indhente et andet fag pga. progression). Undervisningsplanlægning og AUs 

økonomi er helt afhængig af, at vi kan identificere studerende, der ikke ønsker at 

tage imod muligheden for at følge undervisning. Vi indretter så vores arbejds-

gange efter obligatorisk holdsætning fra vores side (som vi skal til planlægnings-

system og LMS... ) 

 

3. Alt vedr. merit skal prioriteres: sporbarhed i meritregistrering, flere kilder til 

gruppemerit, adskillelse mellem teknisk merit og reel merit og intern gruppeme-

rit.  

 

4. UVA/EKA Båndet har vurderet, at disse tre punkter langt overskygger alt andet 

vi har set udkast til i STADS-systemunderstøttelse af fremdriftsreformen - og at 

AU derfor bør prioritere disse uanset andre universiteter evt. måtte have andre 

ønsker. Og vi har samtidig vurderet, at vi langt fra er systemunderstøttet til-

strækkeligt med disse tre ønsker, men at øvrige ønsker kræver en dybere analyse 

af muligheder og en helhedsforståelse af vores fremtidige måde at arbejde med 

tilmeldinger, planlægningsdispensationer, meritter, indre uddannelsesmarked 

mm. på. Øvrig prioritering af de 31 krav er derfor mindre vigtig, hvis denne prio-

ritering kan realiseres. 

 

Båndets øvrige bemærkninger til intern afklaring  

Der er følgende bemærkning på den nuværende proces, som båndet ser behov for at 

finde afklaring på: 

 Båndet mangler overblik over tidsplan og proces i forhold til udviklingsarbej-

det med at stille krav til systemunderstøttelse af Fremdriftsreformen. 
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 Den nuværende organisering om indmeldinger til STADS-samarbejdet skal 

klarlægges. Som det foregår pt., bliver der ikke skabt klarhed og tryghed om-

kring videndeling og processen. 

 Båndet vil gerne have en tilbagemelding på, hvordan hovedområderne bedst 

melder tilbage på krav fra STADS samarbejdet. 

 Båndet vil meget gerne inddrages i processerne tidligere. F.eks. havde det væ-

re hensigtsmæssigt, at AU var inddraget allerede under fastlæggelse af prin-

cipper som danner grundlag for kravene. 

 

3. Drøftelsespunkter 

 

2. behandlings af Emnemanchet AU Forskning & Talent ophører med at indskrive 

Ph.d.-studerende i STADS" 

 

Alle var enige om, at lister så vidt muligt skal undgås. MAR fremhævede følgende: 

 Det er idealt, at der laves en skriftlig rekvisition pr person. 

 Vi skal kun indskrive de, som er vigtige, dvs. de studerende der tager et kandi-

datkursus, som en del af uddannelsens ph.d. Det kræver en rekvisition.  

 Rekvisitionen skal ikke komme fra den studerende, men fra den der kan godken-

de, at faget kan indgå i den studerendes program. 

 Rekvisitionen kan evt. være en webblanket. Flere studerende følger faget, men 

ønsker ikke at gå til eksamen. Dette skal kunne angives. 

 

Fra SNUK har Ejvin et ønske med fra ST om, at de gerne vil have alle indskrevet. Det-

te kan SAA ikke helt genkende. Det blev besluttet, at SAA skal afklare det med Bente 

Mattsson. Herefter melder SAA tilbage til Ejvin. Efterfølgende har Ejvin fået oplyst 

fra Bente Mattsson, at der på ST er en aftale med Talent om, at de fortsætter med at 

indskrive deres ph.d.er i STADS.] 

 

SAA mener, at muligheden for at knytte informationen om, at der er tale om en ph.d. 

indskrivning til en kandidat ville løse problemet. HE har behov for at vide, hvem der 

er 4+4 på to uddannelser (molekylær medicin og idræt), hvor der er mulighed for at 

skrive eksperimentelt speciale, og hvor studerende derfor skriver specialekontrakt før 

de ved, om de er optaget på ph.d.-studiet.  

 

SAA og MAR er enige om, at der skal laves en fælles procedure på AU. SBM tilslutter 

sig den fælles løsning, hvis de enkelte hovedområder ikke bliver dårligere stillet. 

 

Ejvin har møde med Forskning og Talent torsdagDe skulle have et forslag til, hvordan 

opgaven håndteres. Efter mødet laver Ejvin et udkast til en fælles procedure, som 

sendes rund til kommentering bl.a. mhp. at skrive undtagelser ind i den fælles proce-

dure. 

Ejvin giver endvidere et bud på, hvordan blanketten skal være. 
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Punkter udskudt til næste møde 

 Bånd og kompetencer (kursuskatalog for medarbejdere) indmeldt af Hanne Tok-

svig. 

 Diskussionspunkter vedr. MAR 

o Skal der være kompetencebeskrivelse for tilvalg ved udstedelse af et 

eksamensbevis? Hvordan tolker man det på de respektive hovedom-

råder? (MAR medbringer eksempler.) 

o Hvilke udfordringer ser de enkelte hovedområder i forhold til de 

deadlines FT/IC opererer med i forhold til udvekslingsstuderendes 

tilmelding til kurser og hovedområdernes egne tilmeldingsfrister?  

 

4. Orientering fra 

 

Driftsenheden: ”Vedr. Genudstedelse af beviser.” v/Christin Jensen 

Christin fremhæver, at dette ikke kun en orientering, men også noget som UJS gerne 

vil have hjælp til at få udmøntet.  

Det første der skal afklares er definitionen af ”rimelig tid” 

Beslutning: Alle tilsluttede sig følgende ”3 måneder fra senest endelige bedømmelse. 

Juli tæller ikke med”. 

 

Øvrige bemærkninger: 

Det er ofte udenlandske studerende, det handler om, da de ikke efterlader sig en ny 

adresse. 

Alle er tilfredse med opblødningen af AU praksis på dette område.  

 

Forslag til implementering: 

Informationen skal de studerende have ved aflevering af speciale. De får en elektro-

nisk kvittering. På denne kvittering skal det stå følgende 

 Fristen og pligten til at reagere. 

 Hvad den studerende skal gøre – f.eks. sørge for at AU får en ny adresse. 

 Hvor den studerende skal henvende sig. 

 

Christin udarbejder en standard tekst, som sendes rundt til review. 

 

Afledt opgave 

BSS (Erhvervsøkonomi og Erhvervskommunikation) har ikke kopi af beviser fra før 

2010. Ældre beviser er arkiveret på mikrofilm, og de er af meget svingende kvalitet. 

Førhen skulle den studerende derfor betale 250 kr. for en kopi af beviset. Dette vil 

man gerne have genindført på BSS for disse uddannelser, da det er et meget stort ar-

bejde at finde beviserne på mikrofilm. Et betalingsgebyr betyder, at flere studerende 

selv finder det gamle bevis og dermed spares der meget arbejde for AU.  

MAR laver ny emnemanchet på problemstillingen med henblik på at den gamle pro-

cedure kan genoptages på BBS. Det er ikke relevant for de øvrige hovedområder, da 

de har kopier af eksamensbeviser.  
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5. Siden sidst i afdelingerne 

Punktet blev ikke nået 

 

6. Pipieline 

Punktet blev ikke nået. 

 

7. Forslag til næste møde 

 Opsamling på STADS ønsker til Fremdriftsreformen 

 Bånd og kompetencer (kursuskatalog for medarbejdere) indmeldt af Hanne Tok-

svig. 

 Diskussionspunkter vedr. MAR 

o Skal der være kompetencebeskrivelse for tilvalg ved udstedelse af et 

eksamensbevis? Hvordan tolker man det på de respektive hovedom-

råder? (MAR medbringer eksempler.) 

o Hvilke udfordringer ser de enkelte hovedområder i forhold til de 

deadlines FT/IC opererer med i forhold til udvekslingsstuderendes 

tilmelding til kurser og hovedområdernes egne tilmeldingsfrister?  

 Status på Digital eksamen. 

 

8. Eventuelt 

SAA melder afbud til mødet mandag d. 9.dec. 

 


